
HABERLER GÜNDEM HABERLERI

Son dakika! Cumhurbaşkanı Erdoğan: FETÖ'cülere
sesleniyorum artık sonunuz geldi

#Cumhurbaşkanı#Cumhurbaşkanı #Recep Tayyip Erdoğan#Recep Tayyip Erdoğan #Yerel Yönetimler#Yerel Yönetimler

Ocak 09, 2019 15:50Ocak 09, 2019 15:50 Cumhurbaşkanı
Recep
Tayyip
Erdoğan,
Cumhurbaşkanlığı
Külliyesi'nde
düzenlenen
Yerel
Yönetimler
Sempozyumu'nda
konuştu.

...

Haberin Devamı

GİRİŞ

https://www.hurriyet.com.tr/arama/
https://www.hurriyet.com.tr/
https://www.hurriyet.com.tr/gundem/
https://www.hurriyet.com.tr/dunya/
javascript:;
https://bigpara.hurriyet.com.tr/
https://bigpara.hurriyet.com.tr/borsa/canli-borsa/
https://bigpara.hurriyet.com.tr/doviz/
https://bigpara.hurriyet.com.tr/altin/
https://bigpara.hurriyet.com.tr/viop-varant/
https://bigpara.hurriyet.com.tr/analiz/
https://bigpara.hurriyet.com.tr/kobi/
https://bigpara.hurriyet.com.tr/kripto-paralar/
javascript:;
https://www.hurriyet.com.tr/sporarena/
https://www.hurriyet.com.tr/sporarena/futbol/
https://www.hurriyet.com.tr/sporarena/basketbol/
https://www.hurriyet.com.tr/sporarena/voleybol/
https://www.hurriyet.com.tr/sporarena/espor/
https://www.hurriyet.com.tr/sporarena/canli-skor/
javascript:;
https://www.hurriyet.com.tr/kelebek-magazin/
https://www.hurriyet.com.tr/televizyon/
https://www.hurriyet.com.tr/hayat/
https://www.hurriyet.com.tr/seyahat/
https://www.hurriyet.com.tr/stil/
https://www.hurriyet.com.tr/kelebek/mucize-lezzetler/
javascript:;
https://www.hurriyet.com.tr/yasam/
https://www.hurriyet.com.tr/cumartesi/%20
https://www.hurriyet.com.tr/pazar/
https://www.hurriyet.com.tr/lezzetli-hayat/
https://www.hurriyet.com.tr/seyahat/
https://www.hurriyet.com.tr/yazarlar
https://www.hurriyet.com.tr/astroloji/
javascript:;
https://www.hurriyet.com.tr/ekonomi
https://www.hurriyet.com.tr/tv-rehberi/
https://www.hurriyet.com.tr/mahmure/
https://www.hurriyet.com.tr/aile/
https://www.hurriyet.com.tr/video/
https://www.hurriyet.com.tr/astroloji/
https://www.hurriyet.com.tr/bulmaca-coz/
https://www.hurriyet.com.tr/en-iyi-on/
https://www.hurriyet.com.tr/dizi-izle/
https://www.hurriyet.com.tr/cuma/
https://www.hurriyet.com.tr/lezizz/
https://www.hurriyet.com.tr/teknoloji/
https://www.hurriyet.com.tr/foto-galeri/
https://uyelikyonetim.hurriyet.com.tr/
https://hesabim.hurriyet.com.tr/#/e-gazete
https://www.facebook.com/hurriyet/
https://twitter.com/Hurriyet
https://www.linkedin.com/company/hurriyet/
https://www.youtube.com/user/hurriyettvcom
https://www.instagram.com/hurriyetcomtr/
https://www.hurriyet.com.tr/veri-politikasi/
https://www.hurriyet.com.tr/veri-politikasi/
https://www.hurriyet.com.tr/bizeulasin/
https://apps.apple.com/tr/app/h%25C3%25BCrriyet-son-dakika-haberler/id307878588?l=tr
https://play.google.com/store/apps/details?id=hurriyet.mobil.android&gl=TR
https://www.hurriyet.com.tr/
https://www.hurriyet.com.tr/arama/
javascript:;SSO.newPopupLogin('hurriyet')
https://www.hurriyet.com.tr
https://www.hurriyet.com.tr/gundem/
https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/cumhurbaskani
https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/recep-tayyip-erdogan
https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/yerel-yonetimler
https://www.hurriyet.com.tr/dunya/ukraynada-savasin-sonucunu-belirleyecek-5-faktor-ve-bundan-sonrasina-dair-senaryolar-42015854
https://www.hurriyet.com.tr/dunya/gariplikler-putine-mi-yarar-42015272
https://www.hurriyet.com.tr/dunya/dogum-gununde-bombalar-hastanede-mahsur-kanser-hastalari-savas-en-cok-cocuklari-vurdu-42014312


Erdoğan, Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'nde düzenlenen Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sisteminde
Yerel Yönetimler Sempozyumu'na katıldı.

Erdoğan, konuşmasında İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı olduğunda CHP'den nasıl bir
İstanbul teslim aldığını, İstanbulluların çok iyi bildiğine işaret etti. Erdoğan, "Çöp dağlarının, hava
kirliliğinin ileri derecede olduğu ve bazı medya organlarının maske dağıttığı bir İstanbul." dedi.

Ümraniye vahşi çöp depolama alanının patlaması neticesinde 39 vatandaşın öldüğünü, oranın
belediye başkanının da CHP'li olduğunu belirten Erdoğan, "Ama tabii çöp depolamayı
büyükşehirler yapıyor ve o zaman da yine belediye başkanı vardı ve şimdi kendini savunuyor;
'grev vardı ne yapayım' diyor. Tamam da greve gidildiyse senin beceriksizliğinden gidildi veya
greve gitmemenin yöntemleri var, çözseydin." diye konuştu.

İzmir'deki İZBAN grevini hatırlatan Erdoğan, "Baktık ki anlaşamıyorlar, mecburen
Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi ile grevi 2 ay erteledik. Yetkim oraya kadar olduğu için 2 ay
erteledik. Ondan sonra Hakem Kuruluna gidecek. Niye? Bizim derdimiz var, dertliyiz. Orada
vatandaşımızı sokaklarda sersefil yapma hakkımız var mı? Bunu çözmek durumundayız.
İZBAN'ın yüzde 50'sini devlet, yüzde 50'sini belediye yapmış. Niçin yapılmış bunlar? Halkımızın
huzurlu bir şekilde ulaşımını sağlayabilmek için yapılmış. Dün itibarıyla oradaki grev 2 ay süreyle
ertelenmiş oldu." ifadelerini kullandı. 

Türkiye'nin yeni yönetim sistemine geçme kararı yine çok ağır bir dizi krizin ardından ortaya
çıktığını anlatan Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü:
 
"Gezi olayları ile sokaklar, 17-25 Aralık darbe girişimi ile emniyet, yargı, bürokrasi vasıtasıyla
hükümeti, çukur eylemleriyle ülkemizin birliğini, güneydoğu Anadolu'nun ne hale geldiğini özellikle
bölgede yaşayan kardeşlerim iyi bilir. 2015'te üst üste yaşadığımız seçimlerle siyasi istikrarımızı,
Suriye ve Irak kaynaklı tehditlerle sınırlarımızı hedef alan çok yönlü çok boyutlu saldırılara hep bu
süreçte maruz kaldık. En son 15 Temmuz darbe girişimi bize ülkemizin geleceğini güvence altına
alabilmek için derhal harekete geçmemiz gerektiğini gösterdi. AK Parti olarak MHP ile vardığımız
uzlaşma sayesinde önce Mecliste ardından halk oylaması ile milletimiz nezdinde bu değişimi
tescil ettirdik. Yeni sistemi, yürütme organı tümüyle cumhurbaşkanının uhdesinde kalacak,
yasama yetkileri tamamen Meclise ait olacak, yargı da bağımsız ve tarafsız çalışacak şekilde
oluşturduk. Böylece eskiden sadece kağıt üzerinde kalan güçler ayrılığını gerçek anlamda hayata
geçiren bir yapı ortaya çıkardık."

Türkiye'nin uzun zamandır arayışı ve özlemi içinde olduğu yeni yönetim sistemine kavuştuğunu
vurgulayan Erdoğan, "Çünkü bunun tartışması yeni değil. Rahmetli Türkeş döneminde bu yerini
almış, ondan sonra aynı şekilde merhum Özal'ın, merhum Demirel'in, merhum Erbakan'ın da
üzerinde ısrarla durduğu bu yönetim sistemi. Bizim dönemimizde tartışılmaya başlamadı, o
zamandan beri tartışılıyor. İşin daha da gerisi var. Osmanlı, orada da zaten bu sistem var. 24
Haziran seçimleriyle de bu sistemi tüm unsurlarıyla uygulamaya başladık. Tabii bu arada
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Haziran seçimleriyle de bu sistemi tüm unsurlarıyla uygulamaya başladık. Tabii bu arada
ülkemizin huzurundan ve istikrarından rahatsız olan çevreler de boş durmadı." diye konuştu.

Erdoğan, Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi'ne geçişin hemen ardından bu defa ekonomik bir
saldırı ile karşı karşıya kaldıklarını, bu saldırıyı da kısa sürede bertaraf ettiklerini bildirdi.

Ekonomiyi yeniden dengeye kavuşturarak, hedeflere ulaşma kararlılığını bir kez daha dosta
düşmana gösterdiklerinin altını çizen Erdoğan, kur, faiz, enflasyon üçgeninde yaşanan sıkıntıların
süratle telafisi için sanayiciden esnafa çiftçiden ihracatçıya kadar her kesime yönelik çok önemli
destek programları hazırlayıp uygulamaya geçirdiklerini aktardı. Erdoğan, Bu arada Suriye başta
olmak üzere ülkeye yönelik terör tehditlerini kaynağından ortadan kaldırma politikasını kararlılıkla
sahaya yansıtmayı da sürdürdüklerini kaydetti.

Erdoğan, "Gerek son 16 yılda ülkeyi demokraside ve ekonomide getirdiğimiz seviye gerekse yeni
yönetim sistemimizin imkanları, maruz kaldığımız saldırılara daha hızlı ve etkin karşı koyabilmemizi
temin etti. İnşallah 2019 yılı ile birlikte Türkiye yeni ve güçlü bir yükseliş dönemine geçecektir.
Bundan kimsenin endişesi olmasın." diye konuştu.

Bu süreçte her alanda olduğu gibi yerel yönetimler konusunda da yeni bakış açılarına, yeni
ufuklara, yeni araçlara ihtiyaç bulunduğunu vurgulayan Erdoğan, Yerel Yönetimler
Sempozyumu'nun bu çerçevede önemli bir dönem noktası teşkil edeceğine inandığını belirtti.

Yerel yönetimlere "Sıfır Atık" çağrısı

Erdoğan, eşi Emine Erdoğan'ın öncülüğündeki "Sıfır Atık Projesi"ne değinerek, "Sıfır Atık Projesi
konusunda ben yerel yönetimlerin çok çok kararlı çok çok ısrarlı olması gereğini savunuyorum."
dedi.

Plastik poşet ve bunun benzeri birçok ürünle ilgili bir savaş başlattıklarını bildiren Erdoğan,
"Bunları toprak 500, 750, 1000 yıl eritemiyor. Buna karşı bir savaş. Bu savaşımızı kararlı şekilde
başlattık." diye konuştu.

Konuya ilişkin bir hatırasını paylaşan Erdoğan, şunları kaydetti:

"Hatırlıyorum; anacığım evde file dokurdu, sizin de öyleydi belki. File ile giderdik alışverişi
yapardık, gelirdik. Ama fileyi hemen atmıyorsun, gerekirse tekrar yıkıyorsun ve tekrar alışverişe
gidiyorsun. Bunun toprakla bir dostluğu var. Atacak olsan bile çünkü oradan ve o zaman da bir
de bunlar kenevirden yapılıyordu, benim memleketim Rize'mizde kenevir vardı ve kenevirden
fanila, atlet dokurlardı. Çünkü teri emmesi filan çok farklı. Fakat o bize dost görünen düşmanlar,
ülkemden Rize'mden keneviri söküp aldılar. Rize'de şimdi kenevir üretilmiyor. Biz şimdi keneviri
dışarıdan ithal ediyoruz. Burada kenevire dayalı yapılması gereken bazı şeyler varsa o ithal
ürünlerle yapıyoruz. Ama şimdi yeniden bu alanda inşallah Tarım Bakanlığımız bir çalışmanın
içerisine giriyor ve bu adımları atacağız. Yeniden bunu üreteceğiz.

Arkadaşlara dedim ki '31 Mart kampanyasında biz file kullanalım, bez torba kullanalım.' Biz asla
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Arkadaşlara dedim ki '31 Mart kampanyasında biz file kullanalım, bez torba kullanalım.' Biz asla
naylon poşet kullanmayacağız. 'Birilerinin bir yerden bu işi başlatması lazım' dedik, Bu da bize
yakışır. Biz bu işi savunuyorsak bize yakışır. Biz de şu anda bunun çalışmasını yapıyoruz. Güzel
olacak, şık olacak. Olur ya belki birileri de kalkar yine naylon poşetlerle piyasaya çıkabilirler.
Birbirinizden bunları ayırt etmesi bakımından önem arz ediyor. 31 Mart yerel seçimlerinin bu
anlamda çok büyük önemi var. Türkiye'nin kalkınmasında, gelişmesinde özellikle doğrudan halkın
hayatına dokunan hizmetlerin ifasında mahalli idarelerimizin çok önemli rolü var. Yapılamaz
denmesin."

İstanbul'da çöp olayını 1,5 yılda çözdüklerini belirten Erdoğan, "Vahşi depolamayı bıraktık,
modern depolamaya geçtik. Elektrik enerjisi üretiminden tutun bunun yanında kompost gübre
üretimine varıncaya kadar bu adımları attık. Bu işi şimdi bazı büyükşehirlerimiz daha geliştirdi,
daha iyi bir konuma geldiler. Ankara Büyükşehir'de de şu anda bu çok daha farklı bir konuma
geldi. Diğer bazı büyükşehirlerimizde de yine aynı şekilde bu var." ifadelerini kullandı. 
Azimli ve kararlı olunduğu zaman yapılamayacak bir şeyin bulunmayacağını vurgulayan Erdoğan,
şöyle devam etti: 
"Çünkü bizim bu ayrıştırmayı yapmadığımız takdirde, metali ayıramazsak bu naylonu
ayıramazsak organik-inorganik bu çözümü yapamazsak o zaman biz bu belediyeciliği
başaramayız. Ama bunu başarırsak geri dönüşümü de sağlamış olacağız, olay bu kadar basit.
Bir belediye başkanı da bunu bilecek, onun için belediye meclis üyeleri oluşturulurken yolda kimi
bulursan meclis üyesi yapmayacaksın. İşi bileni alacaksın. Bunların içinde çevrecisi, hukukçusu,
inşaat mühendisi, mimarı, mali müşaviri vesaire olacak. İşi bilenler. Bunlarla beraber eğer bir
belediye meclisi oluşursa, onlarla beraber imar komisyonlarını oluşturursak ha o zaman dikey
mimari değil yatay mimari şehirlerimizde yer alır. Sadece yatay mimariyle kalmayız yatayın
dışında da o yerelin özellikleri neyse onunla örtüşen bir adım atarız. Oradaki yerel mimaride hep
konuşuruz, Safranbolu
evleri, Beypazarı. Safranbolu evleri de şimdi yeni yeni Safranbolular
oluşturabiliyor musun? Mesele bu, bunu yapmamız lazım, başta bizim yapmamız lazım." 
- "Ne olur ülkemizi katletmeyelim" 
Erdoğan, TOKİ'nin bu işin savaşını 16 yıldır verdiğini belirterek, 860 bin konut yapıldığını söyledi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu çalışmaların bazı yerlerde başarılı olduğunun altını çizerek, "(Peki
başardın mı kardeşim?) dersen inanın başaramadım. Niye? Bu işi insanla yapacaksınız,
müteahhit firmalarla yapacaksınız. Kısmen bazı yerlerde başarılı olduk ama bazı yerlerde
maalesef başarılı olamadık. Bu konuda tüm belediye başkanlarımıza, TOKİ'ye ve özel sektör
mensuplarına da sesleniyorum, gelin ne olur ülkemizi katletmeyelim." dedi. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, arazi ve yer olmamasına ilişkin serzenişte bulunanlara şöyle seslendi: 
"Olduğu kadar yap. İnsanoğlu toprağa yakın yaşamalı, topraktan uzak yaşamamalı. Bir defa
bunu sağlamamız lazım. Eğer arazileri iyi değerlendirirsek yer çok. Göreceksiniz o zaman
vatandaşın huzuru da mutluluğu da çok farklı olacak. bu adımları atmamız lazım." 
Son bir yıldır Millet Bahçeleri ve Millet Kıraathaneleri üzerinde durduğunu belirten Erdoğan, "Her
şey insan için de ondan dolayı duruyorum. Belediyelerin bir numaralı sorunu nedir? İnsan için
yatırımdır. Türkiye için şehirlerimiz için yatırımdır. Eğer bu millet bahçelerimizi yaygınlaştırırsak işte
o zaman yeşil noktasında da kişi başına düşen yeşil alan daha da artacaktır." diye konuştu.
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Millet bahçeleriyle birlikte piknik alanlarının artacağını anlatan Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini
şöyle sürdürdü:

"Anneler, babalar çocuklarıyla beraber hafta sonlarını oralarda çok daha rahat geçirecekler. Bir
de Millet Kıraathanelerini yaptığımızda gençlerimizin toplandıkları, kitap okudukları yerler artmış
olacak. Gayrimeşru alışkanlıklardan da Millet Kıraathaneleriyle gençlerimizi kurtarmış olacağız. O
bakımdan bu da önemli."

Belediye ve il özel idarelerin verdiği hizmetlerin, merkezi yönetimlerin çalışmalarının tamamlayıcısı
niteliğinde olduğunu vurgulayan Erdoğan, "Yerinden yönetim ilkesinin icracı birimleri olan
belediyeler ve il özel idarelerinin öncelikleri idari ve mali özerkliğe sahip olması sebebiyle yerleşim
birimlerimizin ihtiyaçlarına göre şekillenebilmektedir." dedi. 
Türkiye'de demokrasinin gelişmesinde mahalli idarelerin, tarihi işlev üstlendiği belirten
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şu değerlendirmede bulundu: 
"Muhtar seçiminden başlayıp belde, ilçe, il veya büyükşehir belediye başkanlıklarına ve meclis
üyeliklerine giden süreç demokrasimizin adeta laboratuvarı niteliğindedir. Fakat burada özellikle
bir şeyi özellikle ifade etmem gerekir, özellikle de burada şehircilik veya şehirlerarası göçler.
Hatta iniyorum aşağıya doğru şimdi, ilçeler beldeler. 'Bizim belde de bizim amcaoğlunun
kazanması lazım, bizim aşiretten filancanın kazanması lazım. Ne yapalım? Ankara'dan
İstanbul'dan göç yapalım.' Böyle bir şey olamaz, bu, işgalin farklı bir türüdür. Bundan sonra bu
tür şeyleri İçişleri Bakanlığımızla da daha yakın takibe alacağız. Çünkü bunun adı demokrasi
değildir.

Böyle bir demokrasi olmaz, 'taşıyalım, gidelim, bindirilmiş kıtalarla seçim kazanalım' olmaz böyle
bir şey. Kim orada yaşıyorsa seçimi onlar yapsın, neticesine de herkes katlansın, o da nereye
yerleşmişse orada yapsın. Böyle bir yanlış anlayış üzerine ne belediyecilik ne demokrasiyi
yakıştıramayız. Bunlar doğru şeyler değil. Onun için buradaki kararlılığımızı unutmadığımızı
özellikle ifade etmek istiyorum." 
Erdoğan, böyle bir yanlış anlayış üzerine belediyeciliğin, demokrasinin yakıştırılamayacağını,
bunların doğru olmadığını söyledi. 
Kendisinin ve daha pek çok kişinin ülke siyasetinde önünün belediyelerdeki çalışmaları ve
başarıları sayesinde açıldığını dile getiren Erdoğan, aynı durumun toplum açısından da geçerli
olduğunu belirtti.

Erdoğan, mahalli hizmetlerle ilgili yöneticilerini doğrudan seçme ve denetleme imkanına sahip
olan milletin bu tecrübeyi ülke genelinde daha etkin şekilde kullanma imkanına kavuştuğuna
dikkati çekti.

Küreselleşme olgusunun mahalli idarelerin önemini ortadan kaldırmadığını daha da güçlendirdiğini
ifade eden Erdoğan, Türkiye'de de mahalli idarelerin yaptıkları hizmetlerin kapsamı ve çeşitliliğinin
arttığını aktardı.

"Üzerimize düşenleri yapmayı sürdüreceğiz"



Erdoğan, nüfusu 150 binin üzerindeki tüm illerdeki büyükşehir uygulamasıyla belediyecilik
alanında Türkiye'nin çehre değiştirdiğini belirterek, belediyelerin artık sadece yol, kanalizasyon,
su, çöp temizlik konularıyla uğraşan kurumlar olmaktan çıkıp sosyal, kültürel, sanatsal pek çok
projenin yürütücüsü haline geldiğini vurguladı.

İnsana dair ne varsa her şeyin belediyelerin görev alanına girdiğinin altını çizen Erdoğan,
"Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi'nin, ülkemizde zaten gelişmekte olan mahalli idareler
anlayışını çok daha ileri düzeye çıkartacağına inanıyorum." dedi.

Yeni sistemin kurumsal yapılarının oluşturulurken cumhurbaşkanlığı bünyesinde bir yerel yönetim
politikaları kurulu oluşturulduğunu anlatan Erdoğan, AK Parti olarak 31 Mart için hazırlanan seçim
manifestosunda yeni mahalli idareler anlayışının ana başlıklarının milletle paylaşılarak bu konuda
da Türkiye'ye öncülük etmekte kararlı olduklarını kaydetti.

Recep Tayyip Erdoğan, siyasette çıkış noktaları olan belediyelerin çağın ve ülkenin ihtiyaçlarına
göre ileriye gitmesi için üzerlerine düşenleri yapmayı sürdüreceklerini ifade etti. 

Toplumların yükseliş ve yıkılışlarının medeniyetle ilişkisi bulunduğunu belirten Erdoğan
medeniyetin sadece fiziki yapı ve kültürel iklim olarak görülemeyeceğini, özünde inanç ve ahlakın
bulunduğunu belirtti. 
Erdoğan şöyle devam etti: 
"İnancın ve ahlakın sükut ettiği medeniyetlerin yıkımı ya kendiliğinden gerçekleşir ya da herhangi
bir dış etki bu kaçınılmaz akıbete vesile olur. Modern dünyanın problemi, medeniyetini inanç ve
ahlaktan yoksun bir şekilde yükseltmeye çalışmasından dolayıdır, biz bu yanlışa inşallah
düşmeyeceğiz. Medeniyetimizi, tarihimizin ve kültürümüzün birikimleri üzerine bina ederken,
inancı ve ahlakı asla ihmal etmeyeceğiz. Şehirlerimizde yaşanan sıkıntıların sebebi işte bu
ihmallerdir. Geçmişteki ihmallerin ürünü olan acil ihtiyaç sebebiyle gözden ırak tutulan medeniyet
değerlerimizi yeniden ihya etmekle işe başlayacağız. Yeni dönemde şehirlerimizin imarını ve
inşasını bu anlayışla biçimlendireceğiz." 
- "Her türlü çabayı göstereceğiz" 
Merkezinde insanın olmadığı bir işinin hayırlı neticeler doğurmasının mümkün olmadığını
vurgulayan Erdoğan, "Uzunca bir süredir, en küçüğünden en büyüğüne kadar tüm yerleşim
yerlerimizde yatay mimari konusunda ısrar ediyorum. Hayatın her alanında insanların karşılıklı
etkileşimini ve dayanışmasını mümkün kılan yerleşim yerlerine ancak bu şekilde
kavuşabileceğimize inanıyorum. Aksi takdirde ortaya çıkacak sosyal maliyet, bu modelin
yükleyeceği maddi bedelin çok üzerinde olacaktır." diye konuştu. 
"Böyle gelmiş böyle gider" diyemeyeceklerini altını çizen Erdoğan, yeni dönemde Türkiye'nin
medeniyet birikimine ve özlemine uygun şehircilik anlayışının gelişip yaygınlaşması için her türlü
çabanın gösterileceğini belirtti. 
- "Batsın senin Manhattan'ın..." 
Deniz kenarlarını, ormanları betona çevirme gayreti içerisinde olanların varlığına da dikkati çeken
Erdoğan, şöyle konuştu: 
"Şu para var ya nelere muktedir, bu kapitalizm nelere muktedir. Orman morman ne var ne yok
kesiyor, atıyor, götürüyor. 'Oraya ben bir dikey mimari yapayım, malı götüreyim' yapılan iş bu.
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kesiyor, atıyor, götürüyor. 'Oraya ben bir dikey mimari yapayım, malı götüreyim' yapılan iş bu.
Yani doğa şöyle olmuş, böyle olmuş umurunda değil. Bize de örnek veriyor, 'Manhattan şöyle.'

Ya bırak, batsın senin Manhattan'ın. Bizim medeniyetimizde ne diyor biz ona bakalım, ona göre
yapalım bu işi. Sanki orada yaşayanlar çok mutlu, mutlu değiller. Öyleyse biz medeni olmayı
bileceğiz ki o beton yükselişlerde değil, toprağa yakın olma şeklindeki mimari anlayışımızda
bulacağız. Onun için de belediye başkanlarımızın, yanındaki mimarıyla inşaat mühendisiyle bu işe
çok dikkat etmesi lazım. Bu hassasiyet içerisinde bu adımları atması lazım. Çevre ve Şehircilik
Bakanı'ma da söylüyorum; kimsenin gözünün yaşına bakmayacaksın. Yıkmaksa yıkacağız. Ama
daha önce bu müsaadeyi almış, orada yapacak bir şey yok hukuken bitirmişler bu işi. 

Böyle bir şey olmamışsa kesinlikle müsaade yok. Çünkü biz böylesine köklü bir değişimin ancak
merkezi idare ile mahalli idarelerin iş birliği yapmasıyla mümkün olduğuna inanıyoruz. Hangi
partiden olursa olsun, tüm belediye başkanlarımızı geleceğimizin inşası olarak gördüğüm bu
sürece aktif olarak katılmaya davet ediyorum. Gerekirse bu yeni şehircilik atılımımızı, Türkiye
Belediyeler Birliğimizin çatısı altında da yürütebiliriz."

Cumhurbaşkanı Erdoğan, amaçlarının 82 milyon vatandaşın tamamını kucaklayacak bir
çalışmayla ülkenin her köşesinde aynı anda değişimi gerçekleştirmek olduğunu belirterek, söz
konusu büyük medeniyet hamlelerine katkı verecek herkese şimdiden teşekkür etti.

"Türkiye ve Türk milleti olarak tarih boyunca hiçbir zaman dikensiz, taşsız, zahmetsiz yollarda
yürümedik." diyen Erdoğan, şunları söyledi:

"Her anımız tetikte, her günümüz mücadeleyle geçti. Bugün de aynı durumdayız. Bakınız Mimar
Sinan'ın ömründe yaklaşık 780 projesi var. Bunlar hayata geçmiş projeler. Aradan yüz yıllar geçti
ama biz hala Mimar Sinan'ın camileriyle kervansaraylarıyla medreseleriyle övünüyoruz. Acaba
yüz yıllar sonra bu tür eserleri görebilecek miyiz? Ortada görünen bir gerçek var. Bizim bunu
başarmamız lazım. Öyle eserler ortaya koyalım ki torunlarımızın torunları bu eserleri inşallah
görsün."

"Günlük siyasetlerine meze etmeye kalktılar"

İçeride ve dışarıda terör örgütleri ile onların destekçileri pek çok nifak odağına karşı gece gündüz
mücadeleyi sürdürdüklerini dile getiren Erdoğan, konuşmasına şöyle devam etti:

"Millet olarak biz gördüğümüz, bildiğimiz, karşımıza cesaretle çıkan düşmandan korkmayız. Bizim
için aslı büyük tehdit farklı kimlikler ve görüntüler altında içimize sızdırılmış olan düşmanlardır. Son
dönemde bu düşmanların en sinsisinin, en alçağının, en tehlikelisinin saldırısına maruz kaldık. Bu
da Feto terör örgütü. Milletimizin dini değerlerini, yardımseverlik duygusunu, eğitim hassasiyetini
istismar ederek ülkemizi işgal etme hesabı yapanlara kapıyı içerden açmaya kalkmıştır. Bu
ülkenin insanlarını ve imkanlarını düşmanlarımıza peşkeş çekmeye çalışan FETÖ'nün hamlelerini
milletimizle birlikte önce 17/25 Aralık'ta, sonra da 15 Temmuz'da durdurmayı Allah'a hamdolsun
başardık.



başardık.

Biz 17/25 Aralık'ta bu alçaklara karşı mücadele çağrısı yaptığımızda birileri ülkenin ve milletin
beka meselesi olan bu konuyu, günlük siyasetlerine meze etmeye kalktılar. Hatta bazılarının aklını
başına getirmeye 15 Temmuz darbe girişimi bile yetmedi. FETÖ'nün milletimize saldırısına değil,
buna karşı aldığımız tedbirlere 'darbe' diyecek kadar idrak yoksunu bu çevreler hala aynı
teraneleri ısıtıp ısıtıp gündeme getiriyor. Onların bu ferasetsizliğinden cesaret alan terör örgütü
mensupları, mahkemelerde ve cezaevlerinde devlete meydan okuma cüretine kapılıyorlar.
Mahkemeler karar aşamasına geldikçe kendilerini bekleyen acı sonu gören örgüt mensupları,
davaları uzatmak, mahkemeleri itibarsız hale getirmek, devlet görevlilerini yıldırmak için akıl almaz
yöntemlere de bu arada başvuruyorlar. Hakimlerimiz, savcılarımız, jandarma ve polis
teşkilatlarımız adeta iğneyle kuyu kazarcasına sabırla, sebatla, kararlılıkla bu süreci
yürütüyorlar." 

"Ülkemiz içindeki ve dışındaki tüm FETÖ'cülere sesleniyorum"

Erdoğan, terör örgütü mensupları için her seçim ve önemli olayın bir umut vesilesi haline
dönüştüğünü belirterek, "Şahsımın ve bu noktada partimin ayağının tökezlemesini, böylece
yeniden ipleri ellerine geçirmeyi umut ediyorlar. Halbuki milletimiz bunları ciğerlerine kadar gördü,
tanıdı, hükmünü de verdi." ifadesini kullandı.

"Buradan ülkemiz içindeki ve dışındaki tüm FETÖ'cülere sesleniyorum." diyen Cumhurbaşkanı
Erdoğan, şöyle devam etti:

"Artık sonunuz geldi, gidecek yeriniz, atacak adımınız kalmadı. Başınızdaki 'Feto' denen adamın
arkasındakiler ne zamana kadar arkasında durur bilemem ama eninde sonunda o da gelecek.
Elebaşılarınızın bir kısmı sizleri kelimenin tam anlamıyla satarak, rahatça yaşayabileceklerini
düşündükleri yerlere kaçtılar, kaçıyorlar halen. Ama hiç heveslenmesinler, hepsini de
saklandıkları deliklerde bulup, birer birer adaletin karşısına çıkartacağız, topluyoruz.
Cezaevlerinde olup da hala esip gürleyen örgüt mensuplarının yaptıkları iş, mezarlıkta ıslık
çalmaya benziyor. Durum bu. Korkunun ecele faydası yok. Milletimize yaptıkları ihanetin bedelini,
cezaevinde demir parmaklıklar ardında oradan çıktıktan sonra da halkımızın nefret dolu bakışları
altında ömürleri boyunca ödeyecekler. Çünkü biz özellikle de 251 şehidimizin bedenini her ne
kadar şehadet makamında izliyorsak da onlar da bizi o şehadet makamından izliyorlarsa da biz
onlarla beraberiz."

- "Kalıntılar, 31 Mart itibarıyla milletimiz tarafından tasfiye edilmiş olacak" 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 2 bin 193 gaziyi asla yalnız bırakmadıklarını ve bırakmayacaklarını
vurgulayarak, "Bu mücadeleye hayatlarını adayan tüm kamu görevlilerinin teminatı, tüm
kurumlarıyla devletimiz, tüm bireyleriyle milletimiz ve hepsiyle birlikte şahsımdır." dedi.

FETÖ'yu kamudan büyük ölçüde tasfiye ettiklerinin altını çizen Erdoğan, "İş dünyasındaki
irtibatlarını, imkanlarını neredeyse yavaş yavaş sıfırlıyoruz. Belediyelerdeki son kalıntıları 31 Mart
itibarıyla milletimiz tarafından tasfiye edilmiş olacaktır." değerlendirmesinde bulundu.



Erdoğan, hemen her gün bir başka ülkeden FETÖ mensuplarına yönelik operasyonlar ve işlemler
için iş birliği çağrısı aldıklarını bildirerek, "Dünyada saklanacak hiçbir yerleri kalmayana kadar
peşlerinden gideceğiz. Bu vesileyle 15 Temmuz şehitlerimizi bir kez daha rahmetle yad
ediyorum, gazilerimize sıhhat ve afiyet diliyorum. Milletimizin 31 Mart'ta arkalarında FETÖ gölgesi
bulunanlara derslerini bir kez daha vereceğine yine yürekten inanıyorum." diye konuştu. 

Notlar

Sempozyuma, TBMM Başkanı Binali Yıldırım, Milli Eğitim Bakanı Ziya Selçuk, Çevre ve Şehircilik
Bakanı Murat Kurum katıldı. 
Açılış oturumu Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'nde düzenlenen Cumhurbaşkanlığı Hükümet
Sisteminde Yerel Yönetimler Sempozyumu'nun diğer oturumları JW Mariott Hotel'de yapılacak.

Sempozyumun açılış oturumunda Meclis Başkanı Binali Yıldırım'ın yanı sıra Cumhurbaşkanlığı
Yerel Yönetim Politikaları Kurulu Başkan Vekili Şükrü Karatepe, Kamu Görevlileri Etik Kurulu
Başkanı Köksal Toptan ve Türkiye Belediyeler Birliği Başkanı ve Gaziantep Büyükşehir Belediye
Başkanı Fatma Şahin birer konuşma yaptı.

Fatma Şahin, Cumhurbaşkanının Erdoğan'a "Önce millet, önce memleket" yazılı bakır tepsi
armağan etti.

İki gün sürecek sempozyumun bugünkü birinci oturumunda, "Yönetimler Arası İdari ve Mali
İlişkiler", yarın yapılacak ikinci oturumunda "Çevre Dostu Şehirler", üçüncü oturumunda ise
"Şehir Planlaması ve İmar Disiplini" başlıkları ele alınacak. 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın katılımıyla Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'nde düzenlenen
Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sisteminde Yerel Yönetimler Sempozyumu'nda yaptığı konuşmada
Karatepe, son yarım yüzyılda köyden şehirlere doğru nüfusun arttığını ifade etti.

Şehirlerle ilgili geçmişte elektrik ve su kesintisi, hava kirliliği, sokaklardaki çöp yığınları ve asfaltsız
yollar, gecekondu sorunun konuşulduğunu belirten Karatepe, son dönemde çok büyük altyapı
yatırımlarıyla bu problemlerin artık konuşulmadığını söyledi.

Karatepe, hükümetlerin de son yıllarda yaptığı enerji, güvenlik, konut, sağlık, ulaşım gibi önemli
hizmetlerin, şehirlerde imarın gelişmesinde büyük katkı sağladığını aktardı.

Sürdürülebilir şehirleşmede, gelecek nesillerin ihtiyaçlarının da dikkate alınmasının büyük önem
kazandığını anlatan Karatepe, kentlerdeki eksikliklere ilişkin tespitlerini, "Tarihi şehirlerin silüetini
bozan ve rastgele yerlerde yapılan çok katlı ve yüksek yoğunluklu yapılar. Bina ve parsel bazında
yapılan imar değişikliklerinin ortaya çıkardığı adaletsiz uygulamalar. Tek tip ve kimliksiz
yapılaşmalar." sözleri ile sıraladı. 
İnsanların şehir merkezlerinden giderek uzaklaştığına işaret eden Karatepe, Trafik sorununu
çözmek için şehir merkezlerine yapılan "battı-çıktı,
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viyadük, üst geçit ve köprülü kavşaklar"ın bölgelerde güvensiz alanlar
oluşturduğunu söyledi.

Karatepe, bu tür altyapı yatırımlarını için daha dikkatli ve incelikli hesaplar yapılması gerektiğini
anlattı.

Yabancı ülkelerin şehirlerindeki süslemelere imrenildiğini belirten Karatepe, "Bizim altyapıları
tamamlanmış, çok fazla para harcanmış, temel ihtiyaçları karşılanmış olan şehirlerimizde zevk
eksikliğini görüyoruz. Caddelerimizin, sokaklarımızın, meydanlarımızın düzgün tasarımlanmadığını
görüyoruz. Bunu da şehirciliğimiz için önemli bir problem olarak görüyorum." dedi.

Karatepe, bu konuda daha sorumlu, dikkatli ve özenli davranmak gerektiğini dile getirdi.

Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi'ne geçildiğini anımsatan Karatepe, yerel yönetimlerdeki
yönetim sisteminin başkanlık sistemiyle benzerliklerini anlattı. 
Karatepe, Türkiye'nin, Cumhurbaşkanlığı Sistemi'ne geçerek, yerel yönetimlerin sistemiyle,
merkezi hükümetin sistemi arasındaki çelişkiyi de ortadan kaldırdığını aktararak, "Türkiye
başkanlık sistemi bakımından çok köklü, uzun bir geçmişe sahiptir." değerlendirmesinde
bulundu.

Son 15 yılda yapılanlarla sorunların çözüldüğünü dile getiren Karatepe, şunları kaydetti:

"Biz zor olanı yaptık, zor olan, büyük bütçeler gerektiren altyapı yatırımlarıydı, Türkiye gerçekten
bunu başarmıştır. Bu yatırımlar yapılmasaydı, Türkiye'nin şehirleri bugün yaşanır halde değildi.
Biz çok köklü bir şehir kültürüne sahibiz. 2 bin yıldan beri yerleşik toplumuz. Klasik dönemde
gerçekten örnek alınan, gıpta edilen şehirler kurmuştuk, bugün modern dönemde de modern
toplumun ihtiyaçlarını karşılayan daha insani şehirler kurabiliriz." 
- "Kamu etiği en güzel ve en etkili şekilde yerelde uygulanabilir"

Kamu Görevlileri Etik Kurulu Başkanı Köksal Toptan da kurulun çalışmaları hakkında bilgi verdi.

Yerel yönetimlerin, etik ilkeleri yönetim biçimi haline dönüştürmelerinin önemine işaret eden
Toptan, "Demokrasinin temel direklerinden biri olan kamu etiği en güzel ve en etkili şekilde
yerelde uygulanabilir. Halkla doğrudan temas halinde olan belediyelerimiz, iletişim teknolojisinden
de yararlanarak hesap verebilirlik, şeffaflık, dürüstlük, tarafsızlık, adalet gibi etik ilkeleri hayata
geçirmek suretiyle güçlü bir yerel yönetim sistemi oluşturabilir." diye konuştu. 
Toptan, Kurul olarak yerel yönetimlerde etik düşünme ve uygulama davranışlarını yaygınlaştıran,
yerleştiren bir projeyi uygulamaya başlayacaklarını da bildirdi.

Etik davranış ilkelerini özümsemiş ve bunu icraatlarıyla özümsemiş bir yerel yönetim anlayışının
vatandaşta güven duygusunu çoğaltacağını ve bu durumun yönetici kimliklerine de olumlu
yansıyacağını anlatan Toptan, şunları kaydetti:

"Eğer etik açıdan belediye yönetimine yönelik algı bozulursa bu sadece belediye başkanının ve



"Eğer etik açıdan belediye yönetimine yönelik algı bozulursa bu sadece belediye başkanının ve
onun siyasi kimliğinin algısını olumsuz etkilemekle kalmaz ideolojik ve inanç kimliklerine kadar
sirayet eder. Bu nedenle yanlış yapmamak yetmez, yanlış yapmadığımızı vatandaşa anlatmak ve
insanların bunu anlamasını sağlamak gerekir. Bu süreçte biz çalışmalarımızı Anadolu'nun
tamamına yaymak, yerel yöneticilerimizle mahalinde buluşmak ve etik davranış ilkelerini
yaygınlaştırmak için önümüzdeki dönemde çok çalışacağız." 

"Artık insanı merkeze alan sosyal belediyecilik vardır"

Türkiye Belediyeler Birliği Başkanı ve Gaziantep Büyükşehir Belediye Başkanı Fatma Şahin de
Türk medeniyetinde şehirlerin önemini vurguladı. 
Şahin, Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın "gönül belediyeciliği" talimatını verdiği belirterek, "Türkiye
Cumhuriyeti'nin yerel yönetimler tarihine baktığınız zaman artık altyapı belediyeciliği, ideolojik
parti belediyeciliği de bitmiştir. Artık insanı merkeze alan, insana dokunan sosyal belediyecilik
vardır." diye konuştu. 
Artık şehirlerin yarıştığını, kalkınma ve demokrasinin yerelde başladığını vurgulayan Şahin, 2023
vizyonuna giderken yerel kalkınmanın yükselen bir değer olduğunu ifade etti.

Şahin, Türk medeniyetinin özünden alınan güç icraatlara konulduğunda hiçbir sorunun
kalmayacağını, dijital dönüşümde akıllı şehirlerin kurulmasının önemli olduğunu sözlerine ekledi. 

#Cumhurbaşkanı#Cumhurbaşkanı #Recep Tayyip Erdoğan#Recep Tayyip Erdoğan #Yerel Yönetimler#Yerel Yönetimler
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Ukrayna'da savaşın
sonucunda ne olacak? İşte…
yanıtı belirleyecek 5 faktör
ve bundan sonrasına dair
senaryolar...

#RUSYA UKRAYNA SAVAŞI

Yaptırımlar ve tuhaflıklar...
Rus halkının savaşa bakış…
açısı değişti mi? Putin'e
destek nasıl?
#RUSYA

Doğum gününde bombalar,
hastanede mahsur kanser…
hastaları... Savaş en çok
çocukları vurdu!
#UKRAYNA RUSYA SAVAŞ
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